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Tisztek Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésrő l szóló 2012 . évi XXXXVI .
törvény 42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló 10/2014. (II. 24 .)
OGY határozat 124 . § (1) bekezdése alapján „Miről tárgyalt Orbán Viktor miniszterelnök
Vlagyimir Putyin orosz elnökkel Moszkvában?” – címmel írásbeli választ igénylő kérdést
kívánok benyújtani Orbán Viktor miniszterelnökhöz .

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

„Oroszország expanziója, újraervsödése valóságos kihívást jelent a Nyugat számára . Olyan fenyegetést, olya n
kihívást, amely Közép-Európából kiindulva elérheti az Európai Uniót, söt elérheti a szövetségesek katonai erejé t
is. Európában bizony elszaporodtak Puáyin pincsijei, és ezt most már mindenki kezdi veszedelmesnek látni. "— e
figyelmeztető mondatokat Ön mondta 2007-ben .

Bír a világ jelentősen megváltozott 2007 óta, Magyarország nemzeti érdekei semmiképpen sem.
Oroszország az elmúlt években újra er őteljes expanzív politikát folytat környezetében,
Magyarországnak ezért még nagyobb erőfeszítéseket kell tennie, hogy távolságot tartson ,
különösen az olyan stratégiai iparágakban, mint az energiaipar . Ennek ellenére az orosz államho z
köthető jelenlét Magyarországon egyre nő, a Paks 2 projekt pedig nyilvánvaló módon
Magyarország évtizedekre szóló elzálogosítását jelenti Oroszország irányába .

Fontosnak tartom, hogy az Oroszországgal folytatott politika a jelenleginél sokkal nagyob b
nyilvánosság és konszenzusteremtő igénnyel folyjék, mert ez olyan generációkon átnyúló nemzeti
kérdés, amely megköveteli, hogy széles társadalmi bázisra alapuljon .

Legutóbbi Moszkvai látogatásáról csupán egy rövid sajtótájékoztatóból szűrhetőek le konkrét
információk, de a tárgyalási folyamtok, és megállapodások nagy részét - a legminimálisab b
egyeztetés hiányán túl - teljes homály fedi .
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Ezért a következő részletesebb kérdéseket teszem fel Onnek :

1. Miért nem hozták még mindig nyilvánosságra Magyarország hosszú távú gázszerződését ,
amit az orosz állami tulajdonban lévő Gazprommal kötött és Ön szerint
meghosszabbítottak 2015-ben? Milyen áron vásárolt gázt 2010 májusában, majd 201 4
májusában, és milyen áron és kondíciókkal vásárol a mai naptól 2019-ig Magyarország ?
Hogyan viszonyul a mai vételár az Európában jellemző aktuális piaci gázárhoz?

2. Folyik-e bármiféle tárgyalás, és ha igen ki és mikor döntött arról, hogy a magyar kormán y
orosz állami részvétellel új magyar légitársaságot hozzon létre?

3. Folynak-e tárgyalások a magyar és az orosz kormány vagy orosz energetikai cégek közöt t
arról, hogy orosz szerepl ők magyarországi gáztározók tulajdonjog részesévé válhassanak ?
Folyt-e tárgyalás a magyar és az orosz kormány között az elmúlt három évben arról, hog y
magyar gáztározókban orosz részesedés keletkezzen?

4. Mikor fogja a kormány feloldani a 30 évre titkosított Paks 2 projekt valamennyi alapvető
dokumentumát a titkosítás alól, hogy meggy őzze a magyar lakosságot, hogy a projekt
ebben a formában, orosz technológiával és hitelből a legelőnyösebb Magyarország
számára? A nyilvánosságra került információk alapján ugyanis ez nem mondható el .

5. A Paks 2 szerz ődés kapcsán olyan alapvető információkkal sem vagyunk tisztában, mint
hogy a várható időbeli csúszásból adódó költségtúllépés költségeit melyik fél viseli . Milyen
feltételekkel kell visszafizetni az orosz hitelt, ha az építést annak megkezdése utá n
felfüggesztjük ?

6. Vannak-e fejlemények a 40%-os magyar beszállítói aránnyal kapcsolatban : hogyan fogják
ellenőrizni, hogy valóban magyar vállalatok fogják elvégezni a munkát, illetve kötöttek- e
már ezzel kapcsolatos szerz ődéseket?

7. A Paks 2 projekt tervezett építési költségeibe beleszámolták-e már az a csúszásból adód ó
plusz kiadásokat? Erre van esély, mivel jelen pillanatban Európai Unió s
kötelezettségszegési eljárás zajlik Brüsszelben . A késébő l fakadó többletköltségeket a
szerződés szerint a magyar fél viseli ?

Várom Miniszterelnök Úr válaszát a fenti kérdésekre .

Budapest, 2016 . február 24 .

Szelényi Zsuzsanna
független országgyűlési képviselő
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